
20. januar 2010

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Landsstyret:

Spørgsmål: Har Naalakkersuisut planer om at arbejde for at Naajaat og Nutaarmiut får 

butikker? 

(Medlemmer af Inatsisartut Finn Karlsen, Siverth K. Heilmann, Knud Kristiansen, ATASSUT)

Begrundelse:

Vi, medlemmer af Inatsisartut på vegne af ATASSUT undrer os over de svar medlem af 

Naalakkersuisut Anthon Frederiksen (K) fremkom med på vegne af Naalakkersuisut i Qanorooq, 

hvori han erklærede at han ikke har kendskab til arbejdet for at Naajaat får en butik og vi har en 

mistanke om at han ikke passer sit arbejde og dermed svarer vildledende.

For medlemmet af Naalakkersuisut kan til hver en tid indhente informationer om problemet i sit 

eget departement hvor han vil kunne fremskaffe henvendelse fra det tidligere kommunalbestyrelse i 

det tidligere Kommuuneqarfik Upernavik.
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Vi skal her også henvise til at det tidligere kommunalbestyrelser har haft planer omkring sagen, og 

har i forbindelse med arbejdet haft dialog med KNI´s bestyrelse hvor man også har forhørt sig om 

hvorvidt der er planer om at oprette butikker i de nævnte bygder, og på baggrund af det arbejdet 

sammen med selskabet og alt dette har Naalakkersuisut modtaget i form af det tidligere 

Kommuuneqarfik Upernavik´s kommuneplan.

Med disse begrundelser vil vi gerne have svar på om Naalakkersuisut har planer om at arbejde for at 

Naajaat og Nutaarmiut får butikker og om Naalakkersuisut har planer om at indgå i dialog med KNI 

A/S omkring sagen.

Med venlig hilsen

Medlemmer af Inatsisartut på vegne af ATASSUT 


